
OPCINA LUPAK NA POCETKU 2021. GODINE
luni, 15 februarie 2021


     Zapoela je 2021. godina i, po obiaju, oti&scaron;li smo do ureda (po)novoizabranog  kneza Lupake op�ine, Marijana
Vla&scaron;i�a, da nam kaže koje se komunalne radnje odvijaju ili �e pak zapoeti u ovoj teritorijalno administrativnoj jedinici
u teku�oj godini. 



     Smo imali pet veliki projekta za na&scaron;u op�inu koji su bili odobreni za financiranje i koji smo skoro zavr&scaron;ili -
zadovoljno nam kaže lupaki knez. Prvi projekt, na kojim smo zapoeli radnju ve�em od 2018. godine, je ukljuil
pro&scaron;irenje kanalizacije i reabilitaciju postrojenja za obradu otpadne vode (rum. stacie de epurare) u Lupaku. 



     Postrojenje smo ve� dovr&scaron;ili. Sve funkcionira, sve je teklo po planu, nemamo &scaron;to da se žalimo. Smo
pro&scaron;irili kanalizaciju u dva sokaka iz starog Lupaka, ali smo izlezli s cavami i na novom terenu na izlasku iz
Lupaka (na desnoj strani, kad se ide iz Oravice prema Riici), de imamo 12 placa u intravilanu za proda�e. Tu smo ve�em
potegnuli i cave za vodu i je&scaron;te nim stalo da povežemo struju. Struju lamo da uradimo na na&scaron;im
tro&scaron;ku, iz na&scaron;eg lokalnog prorauna. �ekamo je&scaron;te da nam do�e budžet, pa onda lamo od toga da
vidimo koliko novac možemo da odvojimo da finaliziramo i tu stvar. 



     Ali ne samo u ovom novom delu Lupaka smo potegnuli vodu, negoli u cilomu selu. Stare cave smo zamenili i smo
metnuli rakordove ispred svakog doma. �ekamo, kako sam rekal, da vidimo koji la da bude iznos novog lokalnog budžeta,
da odredimo lamo li da možemo iz tog budžeta da platimo i kontori. Ako nim budžet dopusti, onda bi stalo da si svaki lovik
plati samo prikljuak od na&scaron;e instalacije do njegovog doma.   



       Lupak ima stalni problem s opskrbljivanjem vode. Sada imate novu instalaciju, ali vam to pak ne rije&scaron;ava
problem... 




     Sad, samo da malko zatopli, lamo da pomemo da bu&scaron;imo, da sondiramo za vodu. Za pitku vodu! To la da se ini
na mestu de je bila stara stacija, stari bazen. To je izvan sela i tudi nesu pro&scaron;le galerije od starog rudnika. Tamo
treba da se pome radnja i na dva nova bazena, koja da stokiraju vodu. S pumpami lamo da doterimo vodu samo do
bazena, a otuda voda la da ide padom do sela. Radnja bi trebala, po meni, da se svr&scaron;i negdi na kraju meseca
maja. U projektu je bila uva�ena samo jena foraža, ali ukoliko ne bude voda dovoljno, imamo u vidu da napravimo
je&scaron;te jenu. Novac bi uzeli, ondak, iz na&scaron;eg budžeta.



     Kad smo ve� kod Lupaka, dotaknuli smo u na&scaron;im pro&scaron;lim razgovoru projekti rehabilitacije
ovda&scaron;njeg doma kulture, ali i onog iz Ravnika. Tada je bila faza licitacije.



     Da, i sretan sam da vim kažem e sad ve�em znamo firme koje su zaradile licitaciju (su dve firme iz Timi&scaron;vara) i e
la da se pome, napokon, radnja. Imaju termin 24 meseca da to dovr&scaron;e, ali misim e to la da bude mlogo po za
vreme. Manje-vi&scaron;e, oba doma kulture imaju iste potrebe: da se termiki izoliraju iznadvora, da im se otvori pristup
za toalete iznutra, da im se montira centralno grejanje i ozvuenje. U Lupaku treba da promenimo i krov doma kulture.
Mlogi me pitaju za&scaron;to ne napravimo i kujne kako da se drže svadbe ili kr&scaron;tenja. Pa, ujte, projekt kad se
napravi ima u vidu da respektira norme jene zgrade &scaron;to da služi kulturnim akcijama. Ne možemo da
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me&scaron;amo stvari! 



     Kako napreduje asfaltiranje  u Klokotiu?




     Kako sam vim rekal i pro&scaron;li put, mi imamo u projektu da asfaltiramo svi sokaci u Klokotiu koji nesu imali do sad
asfalt. Ali sad se niveliraju sokaci, se me�e &scaron;ljunak, se montiraju rigole i ak na kraju se pro�e svudi asfaltam. To je
najlaka stvar i najživo se radi. Kako stvari napreduju nadam se e do kraja augusta la da se dovr&scaron;i asfaltiranjem u
Klokotiu. 



     U Klokotiu imamo u radu je&scaron;te i kapelu. Mi smo iz na&scaron;eg budžeta financirali velik dio te zgrade (300 iljade
leja) koju je zapoel pokojni gospodin Petar Dobra. Kapela je dovr&scaron;ena 90 posto. �ekamo sad da joj stigne
zamrziva i da dovr&scaron;imo zgradu do kraja.



     Osim ovih projekatata, &scaron;to radi ili &scaron;to planira raditi Op�ina Lupak nakon &scaron;to �e joj vrijeme dopusti?




     U Ravniku radimo i sad, zimi. Smo saistili i smo ra&scaron;irili pored puta &scaron;to tura u selo, kad se ide od
županijske ceste. Smo sasekli drva i eplje, smo napravili rigole i &scaron;anceve pored puta. Kad zavr&scaron;imo tu,
omak se kre�emo za Vodnik i Klokoti, kako da saistimo sve do prole�a. Za Ravnik imamo napraven nov projekt za
asfaltiranje oni drugi sokaka &scaron;to nemaju je&scaron;te asfalt. �ekamo samo da vidimo neki program kroz kojeg da
možemo i da ga financiramo.



     Za Vodnik, tako�er imamo projekt da otvorimo stari Ma�arski sokak (kako mu Vodnianje vele). To jest prvi sokak koji ide
prema desnoj strani od ulaza u selo i se proteže do u Re&scaron;e. Treba da se nivelira i da se asfaltira tudi kako da
proode ma&scaron;ine, najpae kad je neko selsko veselje i je plno narodam. Tad ne bi vi&scaron;e nitko nikomu smetal. 



     Pored toga bi teli da asfaltiramo i put dlg 300 metera koji vodi od glavnog puta do grobljice. 


Daniel Lucacela
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